

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its twenty-ninth session

2134 (XXIX). Report of the Trusteeship Council : methods of work and procedures of the Trusteeship Council

The Trusteeship Council

1. *Decides* to replace rule 1 of its rules of procedure by the following text :

“ The Trusteeship Council shall meet in one regular session each year.

This session shall be convened during the month of May.”

and to amend its other rules of procedure, where necessary, in accordance with this decision ;

2. *Decides further* to delete rule 90 of its rules of procedure.

1183rd meeting,
4 June 1962.

2135 (XXIX). Petition from Mr. Jalle Bolkeim (T/PET.10/34)

The Trusteeship Council,

Recalling its resolutions 2006 (XXIV) of 29 July 1959 and 2063 (XXVI) of 5 May 1960,

Having examined the petition from Mr. Jalle Bolkeim concerning the Trust Territory of the Pacific Islands,²

Having heard the statements of the Administering Authority³ on the implementation of the aforementioned recommendations of the Trusteeship Council concerning compensation for the lands alienated from the inhabitants of Kwajalein,

Taking into account the recommendation of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1961, endorsed by the Trusteeship Council in its report to the Security Council of 27 July 1961,⁴ that if a satisfactory solution was not arrived at in the very near future, the question of compensation of the inhabitants of Kwajalein should be determined by arbitration,

² T/PET.10/34.

³ See *Official Records of the Trusteeship Council, Twenty-ninth Session*, 1184th, 1185th and 1187th meetings.

⁴ See *Official Records of the Security Council, Sixteenth Year, Special Supplement No. 1 (S/4890)*, para. 183.

RÉSOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa vingt-neuvième session

2134 (XXIX). Rapport du Conseil de tutelle : méthodes de travail et procédures du Conseil de tutelle

Le Conseil de tutelle

1. *Décide* de remplacer l'article premier de son règlement intérieur par le texte ci-après :

« Le Conseil de tutelle se réunit une fois par an en session ordinaire.

Cette session est convoquée pour le mois de mai », et de modifier, le cas échéant, les autres articles de son règlement intérieur conformément à cette décision ;

2. *Décide en outre* de supprimer l'article 90 de son règlement intérieur.

1183^e séance,
4 juin 1962.

2135 (XXIX). Pétition de M. Jalle Bolkeim (T/PET. 10/34)

Le Conseil de tutelle,

Rappelant ses résolutions 2006 (XXIV) du 29 juillet 1959 et 2063 (XXVI) du 5 mai 1960,

Ayant examiné la pétition de M. Jalle Bolkeim concernant le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique²,

Ayant entendu les déclarations de l'Autorité administrante³ sur la suite donnée aux recommandations susmentionnées du Conseil de tutelle touchant l'indemnité à verser aux habitants de Kwajalein pour les terres dont ils ont été dépossédés,

Tenant compte de la recommandation de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1961), que le Conseil de tutelle a appuyée dans son rapport du 27 juillet 1961 au Conseil de sécurité⁴ selon laquelle, dans l'hypothèse où il ne serait pas trouvé de solution satisfaisante dans un très prochain avenir, la question de l'indemnisation des habitants de Kwajalein devrait être réglée par voie d'arbitrage,

² T/PET.10/34.

³ Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, vingt-neuvième session*, 1184^e, 1185^e et 1187^e séances.

⁴ Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, seizième année, Supplément spécial n° 1 (S/4890)*, par. 183.